
Otevřený dopis vedení ČSS, z.s., prezidentovi p. Barochovi a sportovnímu 

řediteli p. Šaňákovi 

 

 

Na začátku února jsem zaznamenal následující názor na nominaci pouhého jednoho střelce na 

HME v Maďarsku: „… My bojujeme o každý možný QP na OH v Riu a toto vedení posílá ve 

VzPu-mužích jednoho mladého střelce? Nic proti němu, ale jak je možné, že budou doma sedět, 

náš mnoho let nejlepší vzduchovkář republiky Václav Haman a i Ondřej Rozsypal (ten před 4 

roky právě ve VzPu vybojoval pro republiku QP!!) a rovněž výborný Petr Šmol? My už o další 

QP na OH nestojíme?..." Abych pravdu řekl, nechtělo se mě věřit, že něco takového je vůbec 

možné, nicméně nominační listina toto potvrdila.  

 

Bez ohledu na to, kdo za tímto rozhodnutím stojí, odpovědnost za tuto nominaci je plně na Vás 

pane Šaňáku, a to jak z titulu funkce státního trenéra, tak i z titulu funkce sportovního ředitele. 

Vy byste měl mít v první řadě na mysli, že prestiž, popularita a tím pádem i větší možnost získání 

finančních prostředků jsou především dány úspěchem sportovců na olympijských hrách. Proto 

musí být zisk účastnického místa na OH prvořadým úkolem jak střelců, tak i zodpovědných 

funkcionářů, a to na každé soutěži kde je to možné. A vy na HME v Györu nominujete pouze 

jednoho střelce a další kvalitní střelce necháte sedět doma! 

 

Zde neobstojí řeči o nesplnění nominačních kritérií či jakýkoli jiný argument. Střelci brali boj o 

QP na HME zodpovědně, byl jsem osobně svědkem, že třeba zmíněný Václav Haman se v 

Maďarsku sám a na vlastní náklady týden připravoval. Stejně tak jsem přesvědčen, že přípravu 

nezanedbal ani žádný z ostatních střelců, kteří tam o zisk QP mohli bojovat. A vy jim plivnete do 

tváře nominací jednoho střelce! 

 

Možná jste si chybu na místě uvědomili, jinak si nelze vysvětlit zmatečné až hysterické 

rozhodnutí, kdy byl na poslední chvíli Nepejchal z juniorů převeden do soutěže mužů. Neřekl 

bych půl slova, kdyby byl povolán do soutěže mužů dodatečně i třetí střelec. Chyba se prostě stát 

může. Ale nepochopitelně byl povolán pouze další junior do soutěže, kde se QP nedal získat, a 

soutěž mužů, kde šlo o účast na OH, jste nechali na dvou méně zkušených střelcích. Toto se 

vymyká zdravému rozumu… 

 

Ve svém důsledku tyto zmatky ničemu nepomohly, protože ve stresu a tlaku, kterému jste střelce 

vystavili, nemohl nikdo z nich podat lepší výkon. Nicméně i výkon, který Nepejchal podal, by 

mu zřejmě stačil na finále a boj o juniorské medaile. A dost možná jste ho těmito zmatky o 

medaili připravili… 

 

Neposlat z jakéhokoliv důvodu maximální množství střelců na soutěž, kde bylo možno QP získat, 

nelze nazvat jinak než amatérismem a diletantstvím. Jsem přesvědčen, že s ohledem na to, že se 

QP dal za určitých okolností získat i za umístnění na poměrně vysokém místě, jste tímto 

nezodpovědným přístupem nejen zmařili dlouhodobou přípravu střelců, ale významným 

způsobem poškodili i zájmy ČSS. Zisk pouhých 5 QP je pro ČSS nehorší výsledek v historii, po 

kterou se tímto způsobem kvalifikace na OH provádí, a jde plně k Vaší tíži.  

 

 



Proto Vás, pane Šaňáku, vyzývám, abyste přijal za tuto hrubou chybu osobní zodpovědnost 

a rezignoval jak na funkci státního trenéra pro pušky, tak i na funkci sportovního ředitele 

ČSS.  

 

Vyzývám také Vás, pane Barochu, abyste rezignoval na funkci prezidenta ČSS. Přijměte 

plnou odpovědnost za špatnou funkci Vašich podřízených a také za to, že ČSS se nachází ve 

značně zbídačeném stavu, a to nejen morálním, ale i ekonomickém. 

 

Za dobu svojí funkce jste, pane prezidente, nebyl schopen se svým managementem zajistit 

dodatečné finanční příjmy za chybějící peníze ze Sazky. Nebyl jste ani schopen efektivně 

eliminovat zbytečné náklady. Berete peníze tam, kde jsou nejpotřebnější a kde je to pro Vás 

nejjednodušší - střelcům. Na druhé straně zvyšujete náklady na administrativu. Nemám problém 

s 5% zvýšením mezd zaměstnancům v loňském roce, mám problém s tím, že tyto peníze vezmete 

z peněz na sportovní činnost a nehledáte jiné zdroje příjmů, případně úspor. 

 

Zde bych rád připomenul, že můj návrh na zlepšení webových stránek ČSS máte již skoro rok na 

stole. A neudělal jste nic proto, aby tento webový paskvil zmizel a byl nahrazen moderními 

webovými stránkami. A už vůbec nechápu, že nemáte ani sebemenší zájem na úspoře cca 

96.000,- Kč ročně, kterou by tato změna přinesla.  

 

Dovoluji si upozornit, že jako statutární zástupce máte přímo zákonnou povinnost vykonávat 

svoji funkci s péčí řádného hospodáře. A toto se - zřejmě z nedbalosti - prokazatelně neděje. 

Vůbec mě v této souvislosti neudivují zprávy, které pronikly na veřejnost ohledně Vašeho vedení 

SSK Rapid Plzeň, kde - cituji ze zápisu "...poslední členská schůze byla v roce 2003, výbor klubu 

nepracoval a hospodaření klubu bylo v rozporu se státní legislativou…“, viz zde zápis zde 

http://www.skprapid.cz/images/soubory/ZAPIS_VH_15.pdf 
 

Dále tímto vyzývám Prezídium ČSS, je-li to v jeho kompetenci a Výkonný výbor ČSS, aby 

jste v souladu s článkem X, odst.6 platných Stanov ČSS: 

 

1) odvolali z funkce sportovního ředitele pro pušky a státního trenéra p. Šaňáka, pokud sám na 

tyto funkce nerezignuje 

2) funkci státního trenéra pro pušky obsadili standardním výběrovým řízením 

3) zrušili funkci sportovního ředitele, administrativu a kompetence předali jednotlivým státním 

trenérům 

4) místo funkce sportovního ředitele zřídili potřebnější funkci marketingového ředitele, jehož 

hlavním úkolem by bylo získávání finančních prostředků a zajištění propagace jednotlivých 

střeleckých disciplín 

 

Hustopeče 29.2.2016 

 

 

Radek Kozák, DMS 

Člen ČSS, členský průkaz č: 40337 
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